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skupinou Modus, kde nechýbali veteráni 
slovenskej popscény Ľubo Stankovský 
a Jano Baláž z Elánu. Verím, že chutné gu-
láše, dobrá muzika, bohatá tombola a vý-
borná atmosféra boli na sklonku leta pre 
všetkých účastníkov skvelým zážitkom. 

Nedá mi nespomenúť aj hodovú sláv-
nosť v  novembri, v  rámci ktorej sa po 
rokoch vrátil do obce ThDr. Štefan Vallo, 
PhD. Ako hlavný celebrant hodovej omše 
si aktuálny veľprepošt nitrianskej diecézy 
pripomenul obdobie, keď v  rámci svojej 

Vážení spoluobčania,

dovoľte mi, aby som Vás v  tomto ad-
ventnom čase opäť srdečne pozdravil 
a  úvodom sa poďakoval v  mene svojom 
i v mene novozvolených poslancov obec-
ného zastupiteľstva za prejavenú dôveru 
a  podporu. Dosiahnuté výsledky ko-
munálnych volieb považujeme nielen za 
ocenenie našej práce pre obec v  uplynu-
lom funkčnom období, ale nás ako nezá-
vislých kandidátov najmä zaväzujú vyko-
návať zverené funkcie čestne a svedomito 
v najlepšom záujme obce ako celku. 

Priority deklarované v  našom voleb-
nom programe, na základe ktorých ste 
nám zverili mandáty pre výkon verejnej 
moci, budú na základe diskusie s občan-
mi premietnuté do plánu rozvoja obce na 
obdobie rokov 2023 – 2029. Veríme, že 
tento plán, ako strategický dokument pre 
všetky kľúčové oblasti fungovania obce, 
významne prispeje k zvýšeniu kvality ži-
vota a  pocitu spokojnosti čo najväčšieho 
počtu našich obyvateľov.

S  radosťou konštatujem, že po dlhých 
dvoch rokoch pandemickej krízy a sociál-
nej izolácie opäť postupne ožíva bohatý 
spoločenský život, ktorý je pre našu obec 
typický. Koncom leta obec Jarok spoločne 
s Poľovníckou spoločnosťou Jarok zorga-
nizovali súťaž vo varení gulášov, ktorej 
sa zúčastnilo 21 súťažiacich. Táto akcia 
mala bohatý sprievodný program, v rámci 
ktorého vystúpilo viacero renomovaných 
a populárnych umelcov. Ako prvá sa pre-
zentovala skupina Kochanski, ktorá nad-
väzuje na hudobný odkaz legendárneho 
lídra kapely Lojzo Mariána Kochanského. 
Potom sa mikrofónu ujal náš rodák a hu-
dobník Juraj Zaujec. Zahral a zaspieval so 

Slovo starostu obce
Obecné spravodajstvo

duchovnej služby pôsobil v našej obci ako 
správca farnosti. Vďaka svojmu prístupu 
sa tešil veľkej obľube veriacich aj mládeže, 
ktorú výrazne pozitívne formoval. Za jeho 
prínos pre obec mu bolo na októbrovom 
zastupiteľstve udelené obecné vyzname-
nanie, ktoré som mal česť mu v rámci ho-
dovej slávnosti odovzdať. 

Slávnostnú atmosféru svätej omše v Jar-
ku na druhú adventnú nedeľu oživil a sprí-
jemnil profesionálnou interpretáciou skla-
dieb s  adventnou tematikou akademický 

Juraj Zaujec so skupinou Modus

ThDr. Štefan Vallo, PhD.

2



spevácky zbor TEMPUS z Bratislavy pod 
vedením dirigenta Juraja Chlpíka. 

 
Pre deti a  ich rodičov pripravili za-

mestnanci obecného úradu v  spolupráci 
s  poslancami stretnutie s  Mikulášom pri 
stromčeku na Hlavnej ulici. Pre malých 
účastníkov boli pripravené balíčky so 
sladkým prekvapením a dospelí sa mohli 
zohriať pri poháriku vareného vínka a via-
nočných koledách. 

Postupne obnovíme aj tradíciu Sil-
vestrovských stretnutí v kultúrnom dome, 
Školský ples a Krojovú zábavu po Novom 
roku. Už teraz je z  prejaveného záujmu 
o  vstupenky zrejmé, že sa na tieto akcie 
nezabudlo a  obyvatelia Jarku sa na ne 
úprimne tešia.

Z  kultúrno – spoločenského diania 
v obci by som ešte rád spomenul pokračo-
vanie prác na príprave múzea tradičnej ľu-
dovej kultúry v Jarku v objekte starej fary. 
Expozícia venovaná technológii lisovania 
oleja z  konopných semien je už v  štádiu 
finalizácie, rovnako tak aj druhé podlažie 
starej sýpky, kde bude inštalovaná výsta-
va tradičného ľudového odevu, ďalej sek-
cia venovaná páleničiarstvu, spracovaniu 
dreva a tradícii chovu včiel v Jarku. Sláv-

nostné otvorenie múzea v  sýpke spoloč-
ne s exteriérovou inštaláciou sedliackeho 
dvora je plánované na jar 2023. Druhá 
etapa, v  rámci ktorej by sme chceli zre-
konštruovať a  zdokumentovať život na-
šich predkov v  podobe autentickej izby 
starých materí, bude témou na prípravu 
a  realizáciu v  druhej polovici roka 2023. 

Možno sa mnohí pýtate, na čo nám je 
múzeum? Myslíme si, že je veľmi potreb-
né zdokumentovať a zachovať informácie 
o tradičnom spôsobe života našich pred-
kov aj pre budúce generácie. No a  teraz 
máme možno poslednú príležitosť, kým 
tieto stopy zmiznú nenávratne v čase...

Nezabúdame však ani na praktickú 
stránku bežného života v obci a vynakla-
dáme nemalé úsilie a verejné financie na 
údržbu a  zveľaďovanie obecného majet-
ku. V  škole sme vymenili rozsiahlu časť 
nefunkčného kanalizačného potrubia, 
pokračovali sme v  dobudovaní zvodov 
dažďovej vody do zbernej nádrže, upra-
vili sme terén. Havarijný stav vykurova-
nia telocvične nás núti odpojiť telocvičňu 
a  jedáleň od centrálnej kotolne a  každú 
budovu budeme vykurovať samostatným 
kondenzačným kotlom. Nové technické 
riešenie by malo, najmä v  dnešnej dobe 
extrémne vysokých nákladov, priniesť 
značné finančné úspory. Tieto práce nás 

Akademický spevácky zbor TEMPUS

Časť expozície múzea
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čakajú medzi sviatkami v  čase vianoč-
ných prázdnin, aby sme neobmedzovali 
riadnu prevádzku školy a škôlky. Radiá-
tory v telocvični sme stihli vymeniť ešte 
v mesiaci november. 

Ako som Vás už informoval v  minu-
lom čísle nášho časopisu, pri rekonštruk-
cii asfaltu na Hlavnej ulici sme odkú-
pili a  následne použili asfaltovú drť na 
rekonštrukciu miestnych komunikácií. 
Konkrétne sa to týkalo Pieskovej ulice, 
ulice Starý Sliváš, Krátkej ulice a ešte sa 
nám podarilo spevniť väčšiu časť cesty na 
Lackov dvor. Pre ozrejmenie, táto vzdia-
lenejšia usadlosť je historicky súčasťou 
našej obce, preto musíme jej obyvateľom 
zo zákona zabezpečovať aj všetky ko-
munálne služby. 

Máme pred sebou v novom funkčnom 
období veľa výziev, ktorým musíme ako 
samospráva čeliť a  to môžeme a  chceme 
uskutočniť jedine s Vašou podporou. Pre-
to budeme ešte intenzívnejšie komuniko-
vať naše plány, ciele a  priority a  veríme, 
že zo strany občanov bude chuť a ochota 
participovať na správe vecí verejných. 

Vážení spoluobčania, dovoľte mi na 
záver popriať vám všetkým príjemné pre-
žitie vianočných sviatkov, dobré zdravie 
a  aby ste do Nového roku vykročili tou 
správnou nohou.

Stanislav Sťahel,
 starosta 

Obecné spravodajstvo

Mnohí z  nás zaregistrovali kreatívnu 
marketingovú kampaň ambicióznych de-
veloperov, ktorí si po nadobudnutí vlast-
níckych práv k areálu bývalého vysielača, 
začali voči obci nárokovať také zmeny 
v platnom územnom pláne, ktoré by im 
umožnili v tejto lokalite vybudovať novú, 
rozsiahlu obytnú zónu. Vznikol by tak 
satelit nachádzajúci sa cca 2 km od obce 
podobný tým, ktoré v  minulosti vznik-
li v  katastroch obcí blízkych Bratislave 
a dnes robia vrásky nielen samosprávam, 
ale aj pôvodným obyvateľom. 

Vznik takýchto vzdialených obytných 

lokalít totiž prináša pre obce z  dlho-
dobého hľadiska problémy, na riešenie 
ktorých nemajú vytvorené kapacity ani 
v oblasti poskytovania komunálnych slu-
žieb, ani nedisponujú potrebnou infra- 
štruktúrou a  občianskou vybavenosťou. 
Kvalita života pôvodných obyvateľov pri 
takomto živelnom náraste preukázateľne 
klesá, výrazne je komplikovaná doprav-
ná obslužnosť v území a obciam vznikajú 
náklady, ktoré nie sú dostatočne kryté 
príjmami ich rozpočtov. 

Naopak aktuálny platný územný plán 
obce poskytuje dostatočný priestor pre 

udržateľný rozvoj obce a  to s  ohľadom 
na reálne možnosti a kapacitu základnej 
školy, materskej školy, čističky odpado-
vých vôd ako aj dopravnej infraštruktúry. 

Vieme sa poučiť z chýb tých, ktorí dnes 
ľutujú, že v  minulosti podľahli develo-
perským tlakom a musia riešiť problémy, 
ktorým mohli predísť. Z týchto dôvodov 
bola žiadosť developerov na zmenu plat-
ného územného plánu po riadnom pre-
rokovaní poslancami obecného zastupi-
teľstva zamietnutá. 

redakcia

Obytná zóna pri vysielači?

Rekonštrukcia asfaltu miestnych komunikácií
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Pri voľbách starostu obce a  poslancov 
obecného zastupiteľstva volebný obvod č. 
1 tvorili volebné okrsky č. 1 a č. 2.

Vo volebnom obvode sa zistili tieto vý-
sledky:
Počet voličov zapísaných v  zoznamoch 
voličov - 1716
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hla-
sovaní - 583
Počet voličov, ktorí odovzdali obálku - 582
Počet platných hlasovacích lístkov odo-
vzdaných  pre voľby do obecného zastu-
piteľstva - 546
Počet platných hlasovacích lístkov odo-
vzdaných pre voľby starostu obce - 481

Za starostu obce Jarok bol zvolený kan-
didát č. 1 Stanislav Sťahel s počtom plat-
ných hlasov 481.

Kandidáti, ktorí boli vo volebnom obvo-
de zvolení za poslancov obecného zastu-
piteľstva v  poradí podľa počtu získaných 
platných hlasov:
1. Peter Mesároš - 376 platných hlasov
2. Mgr. Veronika Horváthová - 363 plat-
ných hlasov
3. Ing. Jaroslav Kalivoda - 363 platných 
hlasov
4. Ing. Martin Richter, PhD. - 302 plat-
ných hlasov
5. Patrik Zabák - 291 platných hlasov

6. Mgr. Miroslav Švihorík - 283 platných 
hlasov
7. Mgr. Martina Švihoríková - 264 plat-
ných hlasov
8. Ing. Roman Zaujec - 255 platných hla-
sov
9. Ing. Marek Dzurilla - 236 platných hla-
sov

Náhradník – kandidát, ktorý nebol vo 
volebnom obvode zvolený za poslanca 
obecného zastupiteľstva:

1. Jozef Pastier, MBA - 222 platných hlasov

Obecné spravodajstvo

Výsledky volieb vo volebnom 
obvode vo voľbách do orgánov 
samosprávy obcí 29. 10. 2022

Stanislav Sťahel
56 rokov, starosta obce

Marek Dzurilla, Ing.
41 rokov, SZČO

Veronika Horváthová, Mgr.
40 rokov, policajtka

Jaroslav Kalivoda, Ing.
32 rokov, profesionálny hasič

Roman Zaujec, Ing.
55 rokov, podnikateľ

Martina Švihoríková, Mgr.
46 rokov, vedúca sestra

Patrik Zabák
51 rokov, podnikateľ

Miroslav Švihorík, Mgr.
46 rokov, policajt

Martin Richter, Ing., PhD.
38 rokov, vysokoškolský 

pedagóg

Peter Mesároš
53 rokov, profesionálny  

hasič

Poslanci obecného zastupiteľstva:Starosta obce:
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Personálne obsadenie:
Malá trieda: Mgr. Andrea Gálová, Diana 
Náhlovská
Stredná trieda: Marcela Boledovičová, 
Marcela Bakošová
Veľká trieda: Tatiana Ďurišová, Bc. Lucia 
Chrenková

V septembri po prázdninách sme privítali 
deti späť v našej škôlke. Zo stredňákov sa 
stali veľkáči, z  malákov stredňáci a  nové 
tváričky nastúpili na miesto našich naj-
menších. Spolu s  nimi sme medzi nami 
privítali aj novú kolegyňu Dianku. Tá sa 
spolu s Andrejkou od začiatku roka sna-
žili a snažia vytvoriť z malej triedy čo naj-
pokojnejšie a najbezpečnejšie miesto. Tak, 
ako už všetci vieme, práve tu je miesto 
a  čas, kedy najmenší robia pre nich ten 
prvý najťažší krok. Vstupujú do nepozna-
ného z bezpečnej náruče rodičov. Nieko-
mu to, pod vplyvom radosti na nových 
kamarátov, hračky a pani učiteľky, ide ľah-
šie, niekomu nie. Obidve cesty sú ale úpl-
ne prirodzené a časom budú zo všetkých 

smelí škôlkari, ktorí sa naučia veľa nové-
ho. Možno ich upútajú farebné diela, kto-
ré vzniknú pod ich rukami, možno nová 
báseň, pieseň, riekanka, ktorou sa budú 
doma pýšiť. Ale verím, že sa postupne na-
učia tie najdôležitejšie veci ako napr. byť 
dobrým kamarátom, ako s úsmevom po-
zdraviť, poprosiť a poďakovať, ako upred-
nostniť potreby druhého pred svojimi 
a ako sa nikdy nebudú báť vysloviť všetky 
svoje pocity. 

V  tomto všetkom sú už stredňáci bliž-
šie k cieľu na svojej škôlkarskej ceste. Už 
takmer pominuli ranné ťažké lúčenia s ro-
dičmi. S farbičkami, nožnicami a lepidlom 
už je to hračka a  v  perfektnom tandeme 
s Marcelkami sú už zohratá partia. Všetky 
kúty škôlky majú dokonale zmapované, 
v  jedálni im to ide takmer ako hosťom 
v  reštaurácii a  dlhšie prechádzky tiež už 
zvládnu ako malí turisti.

No a ďalší koho čaká veľká zmena sú naši 
predškoláci. Nadšenie z toho, že sú v škôl-
ke najstarší, im právom patrí. Je to už par-
tia malých – veľkých detí, ktorých spoloč-

nou prioritou tento rok bude príprava na 
nástup do 1. ročníka. Spolu s Táničkou sa 
budeme snažiť, aby sme tam odprevadili 
odvážnych rozumných malých objavite-
ľov, ktorým ale nebude chýbať empatia, 
láska, porozumenie. 

A nato, aby sme spoločne s vami vycho-
vali deti, ktoré postupne zmenia tento 
svet, musíme byť súcitní, odolní, schopní 
zareagovať s pokojom a empatiou, zrani-
teľní a nedokonalí. To je všetko často pres-
ný opak toho, čo tento svet momentálne 
vyžaduje. Aj preto je to také náročné.

V čase, keď čítate tieto riadky, pripravu-
jeme pre Vás všetci od tých najmenších až 
po tých najstarších vianočné vystúpenie, 
s  ktorým sa Vám s  radosťou predvedie-
me po pár rokoch absencie v Kultúrnom 
dome v Jarku.

Prajem Vám v  mene celého kolektívu 
Materskej školy prežitie požehnaných 
a pokojných vianočných sviatkov v kruhu 
Vašich najbližších. 

Za kolektív MŠ
Bc. Lucia Chrenková

Materská škola
Školstvo
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A  znova, ako každý rok, na dvere klo-
pú Vianoce. Môžeme sa opýtať: „Kto je 
tam?“ Čo myslíte, akú môžeme dostať 
odpoveď?...

Aj Vianoce, ako všetko ostatné, čo pri-
chádza k  nám pravidelne, nám môžu 
zovšednieť. Je to ako s  rodinou, ktorej 
členovia si z generácie na generáciu odo-
vzdávajú rodinný poklad – vzácnu kni-
hu, možno Bibliu. Kniha je v  špeciálnej 
vzácnej väzbe, možno aj zlatej. Všetci 
sú na ňu hrdí, len už zabudli, čo sa v nej 
píše. Nikto si ju nedovolí otvoriť a nazrieť 
dnu, veď čo keby sa poškodila?

Hovoríme o  Vianociach, no mnohí už 
nevedia, že Vianoce sú pre nás veľký Boží 
dar. Na Vianoce si pripomíname, že Boh 
poslal svojho syna, aby nám pomohol 
lepšie žiť každodenný život. A  zároveň 
nám ponúkol život večný, život v  neko-
nečnej láske.

Ten, pred ktorým sa každý musí skloniť, 
s  obdivuhodnou mocou a  majestátom. 
Ten, ktorý je teraz svätý, všemohúci. Prá-
ve On sa teraz skláňa, odkladá svoj ma-
jestát a stáva sa človekom, aby človečen-
stvo posvätil, vrátil nám našu dôstojnosť, 
ukázal svetlo života a nášho Otca. 

Povedzme nášmu Pánovi: Pane, dnes, 
práve dnes Ťa pozývam do svojho srd-
ca. Chcem byť tvojou maštaľou. Príď, 
prosím! Nechcem už odkladať čas, kedy 
otvorím. Dnes chcem byť tvojím novým 
Betlehemom.

Každý slušný človek za dar poďakuje. Aj 
my máme za čo ďakovať. Ďakujeme kaž-
dý osobne, v našich rodinách. Ďakujeme 
v našich kostoloch, kde získavame Božiu 
milosť. Štedrý deň a  ostatné sviatočné 
chvíle prežívajme s vedomím, že nám ich 
dal náš nebeský Otec. Ježiš Kristus pri-
šiel na tento svet. Vstúpil medzi nás po-
tichu, v chudobe, v pokore. Jeho láska ho 
pohýna k  všetkým činom. Otvorme mu 

naše príbytky i naše srdcia. On ich naplní 
láskou, pokojom a  vzájomným porozu-
mením.

Zo srdca vám želám spoznať túto pravú 
a skutočnú tvár Vianoc! 

Prajem Vám požehnané a  milosti plné 
prežitie vianočných sviatkov!

ThDr. PaedDr. Peter Klech, PhD., dekan

Slovo dekana

VIANOCE – DAR BOŽÍ
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Do školského roka 2022/2023 sme vstúpi-
li s veľkým odhodlaním a dôverou, že bude 
úplne iný ako tie posledné dva a zatiaľ sa 
nám táto naša túžba napĺňa.

Do „akcie“ sme skočili veľmi svižne 
a  všetky akcie si teraz užívame s  úplne 
iným pocitom, a síce, že nie všetko, čoho sa 
v  rámci školy zúčastňujeme, berieme ako 
samozrejmosť.

V septembri sme sa po prvýkrát zúčast-
nili najväčšej športovej charitatívnej ex-
hibície Integrácia na futbalovom štadióne 
v  Nitre. Žiaci mohli na vlastné oči vidieť 
svoje idoly a zažili atmosféru plného futba-
lového štadiónu, ktorý sa otriasal detským 
smiechom, mexickými vlnami, spevom 
a povzbudzovaním. 

Naši najmenší – žiaci prvého stupňa – sa 
v septembri vydali na výpravu spoznávania 
prírody, živočíchov a  vesmíru. Ich kroky 
viedli do Planetária Maximiliána Hel-
la v  Žiari nad Hronom, kde sa dozvedeli 
mnoho zaujímavých informácií a  faktov 
o nekonečnom vesmíre. Ďalej pokračova-
li do Bojníc, kde si prezreli veľa vzácnych 
a  cudzokrajných zvierat. Videli slony, an-
tilopy, levy, opice, zabávajúce sa medvede 

a pozreli si aj terárium s plazmi a obojži-
velníkmi. 

A  aby starším žiakom nebolo ľúto, aj 
tí na jeden deň opustili svoju milovanú 
školu  a vybrali sa na západ, konkrét-
ne do nášho hlavného mesta. Vedomosti 
sme sa rozhodli načerpať prakticky. Prvá 
hodina bola hodina dejepisu na Devíne 
– počasie bolo naším kamarátom, a  tak 
sme spoznávali históriu prostredníctvom 
interaktívnej expozície a  vystúpili sme 
aj na najvyššie miesta hradu, odkiaľ sme 
mali ako na dlani výhľad na sútok Dunaja 
a  Moravy. Dokonca sme si vyskúšali aj 
prechádzku po morskom dne suchou no-
hou. Neveríte??? Skutočne... Prešli sme sa 
totiž po dne treťohorného mora, ktoré sa 

tu nachádzalo 16 miliónov rokov dozadu. 
Ďalšia hodina prebiehala vo výstavisku 
Incheba – hodina geografie, fyziky a deje-

pisu sa spojili a my sme načerpávali vedo-
mosti z  týchto odborov prostredníctvom 
výstavy Cosmos Discovery, v rámci ktorej 
si žiaci mohli prezrieť stovky exponátov 
mapujúcich vývoj pilotovaných vesmír-
nych letov od historického začiatku až 
k  súčasným plánovaným misiám. Videli 
ruský Sputnik, Lajku, Gagarina, či ame-
rickú raketu Mercury. Nechýbal lunárny 
program Apollo, ale i  ruský Lunochod, 
obrovský model rakety Saturn alebo ori-
ginál ruského Soyuzu. Prezreli sme si aj 
pestrú paletu vesmírnych skafandrov, čas-
ti vesmírnych lodí a vesmírnych staníc, či 
riadiace stredisko v Houstone. V interak-
tívnom Cosmocampe, ktorý je súčasťou 
výstavy si mohli vyskúšať výcvik kozmo-

nautov a zaujímavé 3D-technológie.
Najstarší žiaci 8. a  9. ročníka absolvo-

vali s  výchovnou a  kariérnou poradky-
ňou Burzu informácií 2022 a  exkurziu 
do Talent Centra. Aj vďaka týmto dvom 
akciám sa žiaci lepšie zorientovali na 
trhu práce, urobili si prehľad o stredných 
školách, kam sa čoskoro vydajú a dostali 
mnoho potrebných a  užitočných infor-
mácií, ktoré ich budú lepšie navigovať 
v jednom z ich najdôležitejších krokov – 
vo výbere strednej školy. 

Mnoho zaujímavých podujatí sme však 
absolvovali aj v rámci školy...

Začali sme Svetovým dňom mlieka. Pr-
vou úlohou žiakov bolo, aby sa priblíži-
li svojim výzorom mlieku, a preto prišli 
do školy oblečení v bielom. Žiaci prvého 
stupňa sa počas dňa prostredníctvom CD 
Cesta mlieka dozvedeli zaujímavé infor-
mácie o  kravách, výrobe mlieka, mlieč-

Školstvo
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nych výrobkov a  o  skladovaní, predaji 
a význame mlieka vo výžive. Potom sme 
si spoločne pochutili na mlieku s  gran-
kom a na smotanovo-tvarohovom dezer-
te. 

Pokračujeme....
Jeseň pani bohatá, farbí listy dozlata. 

A práve farby sú počas jesene to najkrajšie, 

čo dokáže príroda vytvoriť. Využili sme to 
a v  škole sme si čas spríjemnili jesenným 
tvorením a  aranžovaním. Deti priniesli 
rôzne prírodniny, z  ktorých každá trieda 
druhého stupňa aranžovala stôl a  neskôr 
prebehlo hlasovanie o  najkrajšiu jesennú 
výzdobu. Víťazom sa stali žiaci 5. ročníka. 

Aj žiaci prvého stupňa tvorili hotové 
umelecké diela z  množstva prírodného 
materiálu, ktorý prostredníctvom svojej 
predstavivosti premenili na nádherné ob-
razy, ktoré zdobia našu školu. 

Typicky jesenným ovocím je čo???  No 
predsa JABLKO. A  jablko hralo hlavnú 
úlohu v jesennej súťaži. Deti mali za úlohu 
priniesť čo najväčšie jablko. Najväčšie jabl-
ká sa podarilo priniesť Ninke Bosákovej, 

Hanke Boledovičovej, Filipovi Vöröšovi 
a Timkovi Vaňovi.

To, že povolanie učiteľa nie je úplná mali-
na, si mohli na vlastnej koži vyskúšať žiaci 
9. ročníka, ktorí dostali za úlohu postaviť 
sa za pomyselnú katedru a  vyučovať svo-
jich mladších spolužiakov. Témou hodiny 
bola Reklama na Slovensko. Cieľom roves-
níckeho vyučovania bolo priblížiť mladším 

žiakom kraje Slovenska, naučiť ich niečo 
nové a  motivovať ich k  poznávaniu krás 
Slovenska. Deviataci sa na rovesnícke vy-
učovanie poctivo pripravovali. V priebehu 
niekoľkých hodín vytvorili projekty o  sa-
mosprávnych krajoch a ku každému kraju 
si pripravili stanovištia s predmetmi a pro-
duktami, ktoré dané kraje reprezentovali. 
Pri príprave si oprášili vedomosti z ôsmeho 
ročníka. V priebehu troch hodín postupne 
svoje projekty žiakom odprezentovali, sna-
žili sa ich zaujať a  naučiť niečo nové. Po 
odprezentovaní mali mladší žiaci možnosť 
prezrieť si jednotlivé stanovištia, projekty 
a produkty z krajov. Rovesnícke vyučova-
nie bolo pre žiakov príjemným spestrením 
vyučovacích hodín.

Naši žiaci z  prvého stupňa si pripome-
nuli aj Svetový deň výživy. Každá trieda 
mala svoju farbu, ktorou prezentovali prí-
nosy a  dôležitosť ovocia i  zeleniny danej 
farby pre naše zdravie. Spestrením boli 
zaujímavé informácie, pesničky, básničky, 
hádanky a vedomostný kvíz. Nevynechali 
sme ani škôlkarov, ktorých tiež vedieme 
k  zdravému stravovaniu. Pozvali sme aj 
starších spolužiakov, ktorých sme pohos-
tili zdravými dobrotami. Z dnešného zá-
žitkového vyučovania sme si odniesli veľa 
vedomostí, emócií, ale aj chutí, ktoré sme 
možno doposiaľ nepoznali. Za mladšími 
žiakmi nezaostávali ani tí starší... Formou 
zážitkového vyučovania si osvojili zásady 
zdravej výživy a  zdravého stravovania, 
ktoré predstavili formou plagátov. Každá 
trieda druhého stupňa si pre žiakov a uči-
teľov prichystala stôl plný zdravých dob-
rôt, ktoré mohli ochutnať. 

Ekológia je jedno z  odvetví, ktorými sa 
naša škola intenzívnejšie zaoberá. Snažíme 
sa preto každoročne zúčastniť Recycklo-
hier a  inak tomu nebolo ani teraz. Tento 
ročník bol zameraný na bezpečnosť pri 
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odovzdávaní mobilov a  ochranu údajov, 
ktoré sa v nich nachádzajú. Odovzdať mo-
bil na recykláciu po pár rokoch používa-
nia nie je vôbec jednoduché. Všetci máme 
v  mobiloch kus svojho života zachytený 
na fotografiách, sms správach, emailoch,... 
Niektoré veci sú bežné, iné by sme nikomu 
nechceli ukázať. Ako teda odovzdať mobil 
tak, aby ste sa o  svoj kúsok života nemu-
seli obávať? Žiaci 4. ročníka mali za úlohu 
preniesť sa do budúcnosti a vymyslieť nové 
piktogramy s novými funkciami a dokonca 
aj funkcie na ochranu životného prostre-
dia. Žiaci 7. ročníka si pripravili pre žiakov 
6. ročníka prezentáciu na tému: Hravo, ale 
bezpečne - Čo so starým mobilom? V rám-
ci rovesníckeho vyučovania sa s  nimi po-
delili o svoje poznatky, pretože bezpečnosť 
údajov v mobiloch je veľmi dôležitá. 

S  ekológiou úzko súvisí aj festival Agro-
film, ktorý sa stal na našej škole už tradí-
ciou. Festival je zameraný na oblasť poľno-
hospodárstva, vidieka, trvalo udržateľného 
využívania zdrojov, potravinárstva, ale aj 
vedy a  výskumu. V  rámci festivalu si žia-
ci náučnou a  zároveň zábavnou formou 
priblížili ochranu včely medonosnej v  In-

dickom krátkometrážnom filme: Včelí 
záchranca. Kedysi hojný druh sa v posled-
ných rokoch vplyvom ľudskej činnosti stal 
vzácnym. Žiaci piateho ročníka si pozreli aj 
krásny slovenský film o pastierskom psovi: 
Od šteniatka k ochrancovi stád. Príbeh po-
núkol deťom širokú škálu pocitov, no najmä 
náučných podnetov. Oba filmy boli zame-
rané na zážitkové učenie v rámci predme-
tov biológia a ekológia.

Poslednou veľkou akciou bol Halloween, 
v rámci ktorého sa žiaci oboznámili s histó-
riou tohto dňa a taktiež s najbežnejšími tra-
díciami spájanými s  týmto sviatkom v an-
glicky hovoriacich krajinách. Jednou takou 
je najmä obliekanie sa do kostýmov duchov, 
strašidiel a  rôznych príšeriek. Tento deň 
ponúkol žiakom aj iné aktivity plné zábavy 
a radosti, ako napr. tekvicový golf, umiest-
ňovanie pavúka na pavučinu so zaviaza-
nými očami, vyrábanie si strašidielkovskej 
maňušky, reprodukovanie jemne strašidel-
ného príbehu alebo hrozivá cesta, ktorú žia-
ci zdolali, len ak zvládli vložiť ruku do radu 
škatúľ plných rôznych nie veľmi na dotyk 
príjemných vecí . K najobľúbenejším akti-
vitám v anglicky hovoriacich krajinách patrí 

aj lovenie jabĺčok z lavóra plného vody bez 
použitia rúk. Hlavný bod programu bola 
promenáda masiek na hornej chodbe a sú-
ťaž o najlepšiu halloweensku masku, do kto-
rej sa mohli zapojiť aj naši najmenší školáci. 
Sladkú odmenu získala za najlepšiu masku 
Emma Bátorová z 9. ročníka, no naprázdno 
neodišiel nik, keďže pani učiteľky pre žia-
kov pripravili do súťaží sladkosti, muffiny 
a  halloweenske perníčky. Celá akcia bola 
sprevádzaná dobrou hudbou, maľovaním 
halloweenskych motívov na tváre a ochot-
nou pomocou zo strany našich deviatakov, 
za čo im pekne ďakujeme .

Dobré srdcia našich detí a schopnosť po-
môcť a vcítiť sa do osudu ostatných, overi-
la zbierka „Biela pastelka“. Je to aktivita na 
podporu Únie slabozrakých a  nevidiacich 
Slovenska. Žiaci z  9. ročníka v  tento deň 
prechádzali priestory školy so zapečatenou 
škatuľou, ktorú poskytla únia. Rodičia, žiaci 
a všetci zamestnanci mali možnosť dobro-
voľne prispieť, za čo dostali symbolickú bie-
lu pastelku. Vyzbieraná suma: 124,62 €.

Šikovnosť žiakov a  ich zručnosti v  jed-
notlivých odvetviach overili Technická 
olympiáda a iBobor. Technickej olympiády 
sa zúčastnilo 23 žiakov, ktorí súťažili v  2 
kategóriách - kategória A  (8. - 9. ročník) 
a  kategória B (5. - 7. ročník). Na okresné 
kolo postúpili úspešní riešitelia s  najvyš-
ším počtom bodov: kategória A - Ján Lajš 
(8. ročník) a Michal Trubinský (9. ročník); 
kategória B - Nina Bakošová (6. ročník). Sú-
ťaž iBobor, ktorej hlavným cieľom je pod-
poriť záujem o informačné a komunikačné 
technológie, chce iniciovať v deťoch využí-
vanie IKT a posmeliť ich v intenzívnejšom 
a  kreatívnejšom používaní moderných 
technológií pri učení sa. Celkovo sa jej zú-
častnilo 124 574 súťažiacich. Z našej školy 
sa zapojilo 101 žiakov v  štyroch kategó- 
riách: drobci, bobríci, benjamíni a  kadeti. 
Žiakom sa darilo veľmi dobre - naša škola 
má 9 úspešných riešiteľov - Juraj Užovič 
a Nina Zabákova z 3. ročníka, Lenka Gálo-
vá, Dávid Jemelka a Juraj Gála zo 4. ročníka, 
Matúš Užovič a Alžbetka Bírová z 5. roční-
ka, Sofia Pastierová zo 6. ročníka a Adrián 
Mochnacký z 9. ročníka. 

Ako ste si mohli prečítať, žiaci majú bo-
hatý školský život a stále sa im snažíme vy-
mýšľať nové tvorivé aktivity, výlety, exkur-
zie a  súťaže, aby sme aspoň sčasti dobehli 
to, o čo sme boli po minulé roky ukrátení. 
Všetci dúfame, že v  nastolenom trende 
budeme pokračovať a budeme tak objavo-
vať a rozvíjať talenty žiakov, ktoré sa v nich 
skrývajú.

Mgr. Juliána Janíková, PhD.,
učiteľka ZŠ
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Kto sme
V  podmienkach Slovenskej republiky 
miestnou akčnou skupinou sa môžu stať 
občianske združenia, ktoré sú vybraté 
Ministerstvom pôdohospodárstva SR na 
základe hodnotení stratégií integrované-
ho rozvoja územia. Ministerstvo pôdo-
hospodárstva SR im udeľuje Štatút MAS. 
Týmto rozhodnutím miestne akčné sku-
piny získavajú zároveň finančnú podpo-
ru na realizáciu svojich stratégií (cieľov).

Každá miestna akčná skupina musí 
spĺňať základné podmienky týkajúce sa 
partnerstva, územia pôsobnosti a straté-
gie rozvoja.

MAS má právnu subjektivitu a povinné 
orgány, ktoré sú schopné spravovať verej-
né prostriedky ako aj manažovať činnosť 
MAS (manažér MAS, účtovník, najvyšší 
orgán - valné zhromaždenie, výkonný 
orgán – výkonná rada, štatutárny orgán 
- predseda, výberová komisia, kontrolný 
orgán - revízna komisia, monitorovací 
výbor).

Naša Miestna akčná skupina VITIS 
(skratka MAS VITIS) je občianske zdru-
ženie zaregistrované na Ministerstve 
vnútra Slovenskej republiky od roku 
2012.

MAS VITIS zastrešuje partnerstvo zá-
stupcov verejnej správy, podnikateľských 
subjektov, združení a občanov na území 
obcí Báb, Hájske, Horná Kráľová, Jarok, 
Lehota, Lužianky, Močenok, Rišňovce, 
Rumanová, Veľké Zálužie a Trnovec nad 
Váhom. 

Východiskovým dokumentom Miest-
nej akčnej skupiny VITIS je Integrovaná 
stratégia miestneho rozvoja vedeného 
komunitou (stratégia CLLD). 

Členstvo v MAS VITIS
Členmi našej MAS sú zástupcovia obcí, 
spolky, združenia, športové kluby, po-
ľovnícke združenia, folklórne súbory, 
podnikatelia, občania, ktorí pôsobia 
alebo sídlia na území obcí združenia. 
Zoskupujeme predstaviteľov verejných 
a  súkromných miestnych spoločensko-
-hospodárskych záujmov, v  ktorých na 
úrovni rozhodovania nemajú ani orgány 
verejnej moci, ani žiadna záujmová sku-
pina viac ako 49 % hlasovacích práv.

Nakoľko územie združenia patrí medzi 
vidiecke oblasti, členovia našej MAS VI-
TIS sa rozhodli rozvíjať aktivity v súlade 
s  Programom rozvoja vidieka 2014 – 

2020, získať finančnú podporu na rozvo-
jové projekty z európskych fondov a  re-
alizovať konkrétne projekty v  prospech 
občanov jednotlivých obcí.

Členstvo v  našom združení je dobro-
voľné. Záujemca o členstvo v MAS VITIS 
musí podať písomnú prihlášku, ktorú ná-
sledne schvaľuje najvyšší orgán. Členom 
sa môže stať fyzická osoba staršia ako 
18 rokov s  trvalým pobytom na území 
členských obcí MAS VITIS a  právnická 
osoba so sídlom, prevádzkou alebo pô-
sobnosťou na území MAS VITIS.

Ďalšou neoddeliteľnou podmienkou 
pre členstvo je úhrada členského prí-
spevku.

Ciele a činnosť MAS VITIS
Cieľom združenia je, aby územie MAS 
VITIS bolo atraktívnym a  konkurencie-
schopným územím využívajúcim pre-
dovšetkým vlastné ľudské, spoločenské 
a  kultúrne zdroje v  prospech kvality 

života v  čistom, zdravom a  kultúrnom 
vidieckom prostredí. Cielene zameriava-
me našu činnosť na uchovávanie bohatej 
histórie regiónov, rozvoj miestnych ľudo-
vých tradícií, rozvoj vidieckeho cestov-
ného ruchu v  prospech tvorby nových 
pracovných miest pre miestnych obyva-
teľov, prezentovanie a propagovanie jed-
notlivých obcí združenia.

MAS VITIS aktívnou spoluprácou ob-
čanov, subjektov a inštitúcií realizuje ak-
tivity na podporu socioekonomického, 
environmentálneho a kultúrneho rozvo-
ja územia VITIS, pri použití miestnych 
ľudských, prírodných a kultúrnych zdro-
jov. Aktivity združenia sú podporené 
z programu rozvoja vidieka na roky 2014 
– 2020, kde bola podaná žiadosť o nená-
vratný finančný príspevok. Získali sme 
prvé prostriedky na implementáciu stra-
tégie CLLD a  v  roku 2018 aj prostried-
ky na chod samotnej kancelárie. V roku 
2018 boli prvýkrát udelené MAS VITIS 
finančné prostriedky z  Nitrianskeho sa-
mosprávneho kraja na realizáciu pro-
jektov na podporu držiteľov regionálnej 
značky kvality a činnosti združení a spol-
kov na vidieku. MAS VITIS pravidelne 
každý rok podáva žiadosti o dotáciu a zís-
kava finančné prostriedky pre občianske 
združenia a majiteľov regionálnej značky 
kvality z programu LEADER NSK.

Aktivity členov nie sú viazané len na 
získanie podpory z  eurofondov. Každo-
ročne sú organizované spoločné podu-
jatia, ktoré spájajú obyvateľov a  členov 
združenia. Je potrebné spomenúť pre-
dovšetkým prezentáciu vinárov regiónu 
„Šampión vín MAS VITIS“, ďalej „Turnaj 
futbalových nádejí“, „Prehliadku spevác-
kych a folklórnych súborov MAS VITIS“,  
„Športovú olympiádu detí materských 
škôl“ a  „Turnaj Petangue v  Lužiankach“. 
MAS VITIS hľadá možnosti ako pod-
poriť aktivity v  podpore podnikateľov, 
vidieckom cestovnom ruchu a zachovaní 
kultúrneho dedičstva.

Kde nás nájdete, kde sa o nás dozviete
Našu kanceláriu MAS VITIS nájdete 
v priestoroch Kultúrneho  domu vo Veľ-
kom Záluží (Hlavná ul. č. 788/48, 951 35 
Veľké Zálužie). 

Koho by podrobnejšie zaujímala naša 
činnosť, môže navštíviť našu webovú 
stránku: www.vitis-mas.sk

Miestna akčná skupina VITIS
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Školstvo

Čoskoro tu máme Vianoce a koniec kalen-
dárneho roka. Práve toto je obdobie, kedy 
všetci rekapitulujeme svoj život, zážitky, 
spomienky a  udalosti. Preto mi dovoľte, 
milí spoluobčania, aby som aj ja zhrnula 
niekoľko významných okamihov v našom 
Školskom klube detí. 

Po dvoch mesiacoch prázdnin nastal 
čas, kedy bolo v škole opäť rušno. Všetko 
sa chystalo na začiatok nového školského 
roka, ktorý so sebou priniesol viaceré per-
sonálne zmeny. 
• Prvou zmenou bolo to, že náš ŠKD sa 

rozrástol o ďalšie – tretie oddelenie, ktoré 
navštevujú deti 3. a 5.teho ročníka a jeho 
vychovávateľkou je Mgr. Lucia Mrocková.

• Druhou, veľmi výraznou a  pre mňa aj 
veľmi osobnou zmenou bolo to, že sme 
sa rozlúčili s pani vychovávateľkou Mgr. 
Táničkou Beličkovou, ktorej chcem v mo-
jom mene veľmi pekne poďakovať za 
skvelú spoluprácu, ľudskosť a  profesio-
nalitu, v mene detí za starostlivosť, zod-
povednosť, lásku a pochopenie, ktorú im 
neustále prejavovala ♥. 

• Samozrejme, by som chcela predstaviť aj 
novú pani vychovávateľku, ktorou je Mgr. 
Anna Mária Mesíková a  popriať jej veľa 
úspechov v práci s detičkami.

• September bol mesiacom, kedy sme pri-
vítali aj našich nových prváčikov, ktorých 
čaká veľká výzva – a to zvykať si na nový 
režim a disciplínu, ktorá sa v škole vyža-
duje. 

V  školskom roku 2022/2023 je do ŠKD 
prihlásených 75 detí, ktoré sú zaradené do 
troch oddelení:

I. oddelenie (1. trieda) – Mgr. Anna Má-
ria Mesíková 

II. oddelenie (2. a 4. trieda) – Mgr. Miro-
slava Straňáková

III. oddelenie (3. a 5. trieda) – Mgr. Lucia 
Mrocková 

A čo sa deťom najviac páčilo tento štvrť-
rok? 

Šarkaniáda – letom, svetom:
Jeseň sa spája s mnohými školskými tra-

díciami a  jednou z  nich je aj Šarkaniáda. 
Každé dieťa si vyrobilo šarkana podľa vlast-
nej fantázie a predstavivosti. Deti vyrábali 
šarkanov z tvrdého papiera, ktorý maľovali 
rôznymi temperovými farbami a dotvárali 
ich rôznymi nálepkami a trblietkami. Ná-

sledne sme šarkanom dotvorili chvosty zo 
stúh. Na záver sme každého šarkana hod-
notili, deti každému zatlieskali a pri hod-
notení sme ich porovnávali so známymi 
dielami z obdobia kubizmu.

Záhrada, ktorá učí:
Projekt „Záhrada, ktorá učí“ sme začali 

jesennou výsadbou kvetov do kvetináčov. 
Ako vhodnú motiváciu pre deti sme pou-
žili rôzne básničky a hádanky s tematikou 
kvetov a rastlín. Uvedená motivácia vyvo-
lala u detí veľký záujem, čo malo za násle-
dok to, že sa všetci aktívne zapájali do sa-
denia kvetov.

Vysadené kvety nám skrášľujú priestory 
klubovne, pričom deti sľúbili, že sa o  ne 
budú príkladne starať. Veríme, že v jarných 
mesiacoch nám tieto kvety budú skrášľovať 
aj vonkajšie priestory ZŠ.

Jesenné tvorivé dielne – Tekvičkovo:
Tak ako každý rok, aj tento rok sme sa 

v  rámci jesenných tvorivých dielní „Tek-
vičkova“ zamerali na vyrábanie výtvorov, 
ktoré sú typické pre jesenné obdobie. Deti 
vyrábali gaštanové postavičky, strašiakov, 
zdobili tekvice. Nechýbala ani výroba vtip-
ných a  netradičných strašidielok, ktoré 
deti zhotovovali z umelých pohárikov, pa-
pierových tanierikov a  iného odpadového 
materiálu. Vyzdobené tekvice skrášľovali 
vchod do budovy ZŠ a  strašiaci z papiera 
zase zdobili dolnú chodbu a priestor v me-
dziposchodí školy.

Ľúbime Vás, babka – dedko:
V mesiaci október, ktorý je známy aj ako 

„mesiac úcty k  starším“ sme sa venova-
li najmä rozhovorom o  starých rodičoch 
a  komplexne o  starších a  starých ľuďoch. 
Spolu sme si pozreli videá o  tom, ako sa 
máme správať k  starším osobám. Po kaž-
dom videu nasledovala diskusia s  deťmi 
o  tom, čo sa práve dozvedeli. Na konci 
diskusie si naši žiaci uvedomili, že v babke 
a dedkovi majú poklad. Deti mali možnosť 
vyrobiť pre svojich starých rodičov darček 
v podobe kresby babky a dedka so srdieč-
kom, ktoré zdobila emotívna báseň a vlast-
noručný podpis dieťaťa.

Čitateľský maratón:
Deti 1. ročníka sa v  rámci Čitateľského 

maratónu venovali rozhovoru a prezeraniu 

zapožičaných rozprávkových knižiek zo 
školskej knižnice, pričom si čítali rozpráv-
ku „O žuvačkovom ježkovi“. Na záver bolo 
úlohou prvákov výtvarne stvárniť vypoču-
tú rozprávku.

S  deťmi 2. a  4. ročníka sme sa v  rámci 
uvedenej akcie venovali humoru a  hlas-
nému čítaniu. A prečo práve hlasnému čí-
taniu? Aby sme na vlastné uši počuli, ako 
deti čítajú, ako rozumejú textu a  či vedia 
prečítaný text predstaviť ako komix alebo 
film. Deti sa navzájom hodnotili – plynu-
losť čítania, používanie interpunkcie a cel-
kový prednes. Na záver sme s deťmi skon-
štatovali, že pravidelné čítanie prebúdza 
v deťoch emócie, spomienky, rôzne pred-
stavy, ponúka im tajomný svet, umožňuje 
im identifikovať sa s hrdinom, dobou, pro-
stredím a taktiež im čítanie dáva návod ako 
efektívne riešiť prípadné vlastné problémy. 

Tretiaci a piataci mali za úlohu priniesť si 
vlastnú obľúbenú knižku, z  ktorej si spo-
ločne prečítali nejaký úryvok. Na záver si 
vystrihli a  vymaľovali vlastnú záložku do 
knihy. 

Zimné tvorivé dielne:
Zimné tvorivé dielne sme tento rok poňa-

li klasickejšie, pričom ústrednou činnosťou 
bola výroba vločiek. S deťmi z II. oddelenia 
(2. a 4. trieda) sme sa pustili do výroby pa-
pierových vločiek rôznych veľkostí a  rôz-
nych tvarov. Deti strihali, lepili a následne 
sme výtvormi vyzdobili klubovňu, priesto-
ry dolnej chodby a okná. Deti výroba vlo-
čiek tak zaujala, že niekoľko výtvorov si zo-
brali domov na výzdobu detských izbičiek. 

Na záver by som Vám v  mojom mene 
a v mene detí zo ŠKD chcela popriať po-
kojné a  požehnané Vianoce a  do Nového 
roku zdravie, šťastie a pohodu v osobnom, 
rodinnom a pracovnom živote.

Mgr. Miroslava Straňáková,
vychovávateľka ŠKD

Školský klub detí – miesto neformálneho 
vzdelávania, relaxu a zábavy
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Milí naši spoluobčania, darcovia krvi, 
známi, neznámi.

Onedlho tu máme vianočné sviatky 
a  s  nimi aj koniec roka 2022. Preto by 
sme Vám chceli cestou obecného časo-
pisu priblížiť aktivitu Miestneho spolku 
Slovenského červeného kríža Jarok, kto-
rú sa nám v tomto roku podarilo zreali-
zovať. 

V  prvom polroku sa naša činnosť sú-
stredila hlavne na pomoc ľudom v núdzi. 
Zabezpečovali sme finančné a  materiál-
ne zbierky, ako aj nehmotnú pomoc pre 
matky a  deti. Všetkým ľudom, ktorí sa 
pomoci zúčastnili, by sme chceli ešte raz 

poďakovať. Veľkú radosť máme z  našej 
JAROCKEJ KVAPKY KRVI, ktorá má 
u nás už svoju tradíciu a dosiahla krásne 
číslo 15. Spolu sa nám podarilo darovať 
neuveriteľných 250 litrov najvzácnejšej 
tekutiny na svete, ktorá zachraňuje ľud-
ské životy. Všetkým našim darcom vyslo-
vujeme úprimné poďakovanie a  veríme, 
že sa naše rady darcov budú naďalej roz-
rastať a  spoločne s  prvodarcami strávi-
me príjemné a priateľské dopoludnie pri 
16.,17.,18. Jarockej kvapke krvi, ktoré by 
sa mali konať v  priestoroch Kultúrneho 
domu v  Jarku dňa 10. februára, 2. júna 
a 20. októbra 2023. 

Z činnosti záujmových organizácií

Aktivity Miestneho spolku  
Slovenského červeného kríža Jarok

Dňa 11. júna 2022, po dvojročnej pre-
stávke, sa nám podarilo zrealizovať 2. 
ročník Medzinárodného dňa detí, ktorý 
bol opäť veľmi úspešný. V peknom poča-
sí, za veľkej účasti detí, sme spolu strávili 
príjemné, športové a  zábavné popolud-
nie.
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V mesiaci október sme podporili zbier-
ku POMÁHAME POTRAVINAMI, kto-
rá sa konala v  spolupráci s  obchodným 
reťazcom Kaufland. Spoločne veríme, že 

ľudskosť je základnou výbavou každého 
človeka a  že vďaka takýmto projektom 
pomáhame nielen jeden druhému, ale aj 
samotnému dobru.

Zároveň by som chcela spomenúť ďal-
ší úžasný projekt, ktorý podporujeme už 
tretí rok. Projekt s názvom VIANOČNÝ 
ZÁZRAK, v ktorom sa snažíme plniť via-
nočné priania osamelým seniorom v do-
movoch dôchodcov. Tieto priania bývajú 
skutočne rôzne. Najčastejšie sú to jed-
noduché darčeky, ako kozmetika, knihy, 
krížovky, predplatné časopisov, sladkos-
ti, oblečenie, ale aj zdravotné pomôcky. 
Plnením nenáročných prianí vyčaríme 
radosť ľudom, ktorí nemajú blízku rodi-
nu a  spríjemníme im najkrajšie sviatky 
v roku.

 
MS v spolupráci s FC 31 Jarok si Vás 

všetkých dovoľujeme pozvať na 3. roč-
ník SILVESTROVSKEJ VESELICE. Ve-
selica sa bude konať 31. decembra 2022 
v KD Jarok od 19.30 h tradične v rodin-
nej atmosfére, kde sa rodičia budú môcť 
zabaviť spolu so svojimi ratolesťami.

Na záver si dovoľujeme všetkým ľu-
dom dobrej vôle zaželať šťastné prežitie 
vianočných sviatkov, láskyplné užívanie 
tepla rodinných stretnutí, veľa krásnych 
chvíľ s ľuďmi, ktorých si vážite a máte ich 
radi. 

Všetko dobré do nového roku 2023 
s  láskou a  úctou želá výbor MS SČK 
v Jarku.

Jana Zabáková,
predsedníčka spolku
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Milí seniori, drahé deti a vážení spoluob-
čania Jarku.

V prvom rade Vás srdečne pozdravujem. 
Dovoľte mi, aby som Vás, ako novozvole-
ná predsedníčka Základnej organizácie 
Jednoty dôchodcov Slovenska v  Jarku, 
poinformovala o aktivitách, ktoré sa nám 
podarili v  tomto roku 2022 zrealizovať. 
Ako iste mnohí viete, na Výročnej člen-
skej schôdzi dňa 15. mája 2022 odstúpila 
z pozície predsedu ZO JDS pani Sidónia 
Tökölyová, ktorá viedla ZO JDS v  Jarku 
dlhých 16 rokov. Za jej dlhoročnú veľmi 
aktívnu prácu a obetavosť by som jej chce-
la aj touto cestou srdečne poďakovať, a to 
aj z dôvodu, že novému vedeniu je svojimi 
skúsenosťami veľmi nápomocná. Jej ocho-
tu poradiť nám si veľmi vážime. Ako iste 
mnohí viete, na výročnej členskej schôdzi 
bola novozvolená aj moja zástupkyňa – 
podpredsedníčka Mária Segéňová a  po-
kladníčka Alena Kotlárová (vystriedala 
pani Annu Novákovú), ktoré sú aj člen-
kami výboru. Ďalšími členmi výboru sú: 
Sidónia Ďurfinová, Anna Gálová, Mária 
Podlužanská, Anna Sťahelová a  Terézia 
Zaujecová. Tieto mená uvádzam aj z dô-
vodu, že svoje názory a návrhy na ďalšie 
aktivity dôchodcov môžete predkladať aj 
im.

Naša základná organizácia má asi 145 
členov (stav k 1. novembru 2022). Ich po-
čet sa často mení, niekto pribudne, niek-
torí nás žiaľ navždy opustili. V  júli 2022 
zomrel náš člen Pavol Tasáry, v septembri 
nás opustila pani Veronika Studená. Česť 
ich pamiatke – nech odpočívajú v pokoji. 
Za negatívum v členskej základni považu-
jem skutočnosť, že takmer 60% členskej 
základne tvoria seniori nad 70 rokov. Na-
ším najstarším členom je pán Pavol Segéň, 
ktorý sa na jar tohto roku dožil krásnych 
95 rokov. Aj touto cestou ho srdečne po-
zdravujeme. 

Uvedené skutočnosti som spomenula 
preto, lebo hlavne od veku a   zdravotné-
ho stavu seniorov sa odvíja ich aktivita. Sú 
takí, ktorí by možno aj chceli niečo robiť 
– niekam ísť, ale ich zdravotný stav im to 
nedovolí. Nezanedbateľnou skutočnosťou 
je aj fakt, že mnohí seniori si nákladnejšie 
seniorské pobyty v kúpeľoch, či viac dňo-
vé zájazdy a  výlety pri dnešnej finančnej 
situácii, nemôžu dovoliť. Preto sme plán 
práce na rok 2022 museli upraviť a prispô-
sobiť danej situácii. Skutočnosť, že pred 
„korona - pandémiou“ nebol problém 

zaplniť 45 miestny autobus na poznávacie 
výlety či jednodňové výlety, je žiaľ minu-
losťou. Dnes je problém dať dokopy 20 - 
25 ľudí (t. j. zaplniť malý autobus). Preto 
sme naše aktivity prispôsobili danému 
spoločensko-sociálnemu stavu. Snažíme 
sa robiť „menšie“ akcie, ale o to častejšie. 
Z  dôvodu nižšieho záujmu o  jednotlivé 
aktivity JDS sme začali, hlavne z  ekono-
mického hľadiska (nižšie náklady na do-
pravu), spolupracovať s inými základnými 
organizáciami JDS (ZO JDS Veľké Zálu-
žie, Nitrianske centrum zdravotne postih-
nutých, Nitra a ďalšie), či spoločenstvami 
(Ružencové bratstvo pri kostole sv. Marti-
na v Jarku – ďalej len ružencové bratstvo).
Výsledkom našich snažení v  roku 2022 
boli nasledovné akcie.

V mesiacoch apríl - máj 2022 sa 4 naše 
členky zúčastnili na kurze digitálne zruč-
nosti seniorov, v  ktorom si zdokonalili 
svoje vedomosti s  počítačom. Tak, ako 
bolo neskôr viackrát vyhlasované v miest-
nom rozhlase, možnosť prihlásiť sa do 
tohto programu mali aj ostatní členovia. 
Projekt „Zlepšovanie digitálnych zruč-
ností seniorov a distribúcia Senior table-
tov“  je realizovaný Ministerstvom investí-
cií, regionálneho rozvoja a inovácií SR ako 
investícia č. 7 Komponentu 17 (Digitálne 
Slovensko) Plánu obnovy a odolnosti SR. 
Uvidíme, kedy (počítam, že na jar 2022) 
sa budú konať ďalšie školenia a ktorí a koľ-
kí z prihlásených budú vybraní.

Vďaka nášmu bývalému vedeniu, ktoré 
s akciou – 4-dňový zájazd do Ždiaru – za-
čalo, sme v dňoch 5. - 8. júla 2022 absolvo-
vali zájazd do Belianskych Tatier, spojený 
s  návštevou Poľska. Nakoľko nám v  deň 
odchodu počasie neprialo (celý deň pre-
pŕchalo), plánovanú zastávku na Starých 
Horách sme vynechali a „ponáhľali“ sme 

sa do „tepla“ nášho prechodného pobytu 
– do Hotela Magura v Ždiari.

Druhý deň nášho zájazdu bol zaujíma-
vý a  výnimočný tým, že sme si prezreli 
miestne múzeum - Ždiarsky dom. Popri 
zaujímavom výklade z  úst sprievodkyne 
múzea, oblečenej v  ždiarskom kroji, sme 
mali možnosť osobne zažiť ždiarsku svad-
bu, a  to zvláštnym spôsobom. Do goral-
ských krojov boli oblečení 7 účastníci náš-
ho zájazdu (novomanželia, rodičia z oboch 
strán a  kňaz), pričom účastníkmi svadby 
sme boli všetci prítomní. Nezaobišlo sa to 
bez krásnej goralskej hudby, spevu, ale aj 
goralského prípitku. Goralskú svadbu sme 
samozrejme obohatili aj našimi svadobný-
mi piesňami. 

Popoludní sme si prezreli národnú kul-
túrnu pamiatku - veľmi pekný a  zachova-
lý kaštieľ v  Strážkach. Pri odchode sme sa 

Z činnosti záujmových organizácií

Jednota dôchodcov Slovenska Jarok 
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v parku kaštieľa zastavili pri hrobe poslednej 
majiteľky a užívateľky kaštieľa barónky Mar-
gity Czóbelovej, ktorá zomrela v r. 1972. 

Z dôvodu, že obec Ždiar je od hraničného 
priechodu do  Poľska vzdialená iba 3 km, 
vyrazili sme na nákupy do Noweho Targu. 
Aj keď to už neboli tie trhy spred pandémie, 
väčšina z nás si čo-to kúpila. Pre mnohých 
z  nás však bola zaujímavejšia a  vzácnejšia 
návšteva poľského mesta Zakopané, kde 
sme si pozreli kostol Panny Márie z Fatimy. 
Výnimočný je najmä tým, že s jeho výstav-
bou sa začalo v  roku 1987, z vďačnosti za 
záchranu života Jána Pavla II. po atentáte. 
Pre mnohých z  nás to bol krásny zážitok. 
Škoda len, že sme nemali viac času na pre-
hliadku celého areálu. Snáď nabudúce.

Posledný deň nášho zájazdu sme sa na 
spiatočnej ceste domov zastavili v Banskej 
Bystrici. Tu sme si so sprievodkyňou pre-
zreli centrum mesta. Banská Bystrica by si 
tiež zaslúžila od nás viac času. Zájazdu sa 
zúčastnilo celkom 35 osôb, ktorí si sami 
uhradili ubytovanie a  stravu. Autobusovú 
dopravu, ktorá tvorila vyše 20% celkových 
nákladov, nám uhradil náš niekoľkoročný 
sponzor pán Vladimír Fábik, ktorému aj 
touto cestou srdečne ďakujeme.

Želám všetkým našim členom, aby sa nám 
aj v budúcnosti podarilo zrealizovať podob-
ný zájazd za krásami Slovenska. 

V  júli a  v  auguste sme zorganizovali 2 
jednodňové výlety - kúpanie v termálnom 
kúpalisku Vincov les neďaleko Sládkovičo-
va. 28. júla 2022 sa kúpania zúčastnilo 16 
osôb z Jarku a 22 osôb z Veľkého Zálužia. 
Keďže sme boli všetci maximálne spokojní, 
dňa 11. augusta 2022 nás bolo 24. Príjem-
né prostredie s 5  bazénmi  všetkým učarilo 
a postačilo. Fakt, bolo nám super. Verím, že 
na rok si to zopakujeme. ZO JDS preplatila 
náklady spojené  s prepravou.

Dňa 15. septembra 2022 sa naši 4 členovia 
zúčastnili Vinobrania – oberačkových sláv-
ností v Pezinku, ktoré organizovala ZO JDS 
Veľké Zálužie. Podľa vyjadrenia účastníkov 
si tento výlet užili. Škoda len, že sme nešli 
viacerí. Účastníci si hradili náklady sami.

Dňa 17. októbra 2022 sa uskutočnila bri-
gáda na miestnom cintoríne a v okolí. Hra-
balo sa najmä lístie, strihali sa kríky a sadili 
sa kvety, ktoré nám poskytla pani Marika 
Bírová. Brigády sa zúčastnilo 28 členov. Pán 
starosta nám z vďačnosti poskytol malé ob-
čerstvenie a účastníkom daroval vstupenky 
na hudobno-zábavný program „To bude 
dobré“, ktorý sa konal v  kultúrnom dome 
na naše hody dňa 13. novembra 2022. 
Účastníkov brigády pozornosť a  vďačnosť 
pána starostu potešila. 

V  pondelok 7. novembra 2022 pred ho-
dami, sme zrealizovali ďalšiu brigádu, a to 
v kostolnom a farskom dvore a jeho okolí. 
Hrabali sme najmä lístie, ktorého bolo ne-
úrekom, ostrihali prerastené kríky, zazimo-
vali muškáty a pod. Brigády sa opäť zúčast-
nilo vyše 20 občanov, z toho najmä členovia 
JDS a  hlavne „Íreckí seniori“, bez ktorých 
sa žiadna akcia nezaobíde. Za aktívnu ini-
ciatívu patrí všetkým „brigádnikom“ veľká 
vďaka.   

ZO JDS svojou troškou prispela k zdraviu 
našich seniorov, a  to tým, že v  spolupráci 
s  dlhoročnou pedikérkou pani Tatianou 
Moravčíkovou z  Veľkého Zálužia zorgani-
zovala ošetrenie nôh – pedikúru. Ošetrenie 
nôh sa konalo v dňoch 7. september 2022, 
10. október 2022 a 10. november 2022. Na 
tieto úkony sme prispeli svojim členom 2 
eurami. Na požiadanie jednej našej imo-
bilnej členky bola po dohode vykonaná pe-
dikúra aj na byte. Uvádzam to preto, že ak 

by mali starší seniori, ktorí nemôžu z rôz-
nych príčin prísť do kultúrneho domu, kde 
sa pedikúra vykonáva, záujem o pedikúru, 
pokúsime sa im ju vybaviť doma. Keďže je 
o  tento druh služby záujem, plánujeme ju 
zabezpečiť aj v budúcom roku.

V  spolupráci s  ružencovým bratstvom 
sme na sviatok Sedembolestnej Panny Má-
rie, patrónky Slovenska, dňa 15. septembra, 
zrealizovali tradičnú mariánsku púť do 
Šaštína. Púte sa na naše milé prekvapenie 
zúčastnilo až 45 pútnikov. Náklady na do-
pravu si hradili účastníci sami. V spoluprá-
ci s  ružencovým bratstvom  sme dňa 21. 
novembra 2022 zrealizovali aj tradičnú púť 
na Trnavskú novénu. Tejto púte sa zúčast-
nilo 25 členov JDS. Náklady na dopravu si 
hradili účastníci sami. Ružencové bratstvo 
svojim 20 členom prispelo sumou 2 eurá.

Dňa 27. októbra 2022 sa 4 členky ZO JDS 
zúčastnili v Divadle Andreja Bagara v Nitre 
na divadelnom predstavení Rozsobáše.  
Dňa 22. novembra 2022 sa 24 členov ZO 
JDS zúčastnilo v  Divadle Andreja Bagara 
v  Nitre na muzikáli Jozef a  jeho zázračný 
farebný plášť.  Keďže sa obe predstavenia 
uskutočnili dopoludnia o  10.00 h, jedna-
lo sa iba o  náklady na vstupenky, ktoré si 
účastníci hradili sami. 

Z  dôvodu všeobecne nižšieho záujmu 
členov o niektoré akcie, dňa 28. novembra 
2022 sa 6 našich členiek zúčastnilo kúpania 
vo Welness-Aquaparku Senec, ktoré or-
ganizovalo Nitrianske centrum zdravotne 
postihnutých.

S uvedeným centrom plánujeme dňa 10. 
decembra 2022 návštevu Banskej Bystrice, 
kde si pozrieme vianočné mestečko a večer 
zavŕšime operetou Paganniny (od Franza 
Lehára), ktorej premiéra sa odohrá v Štát-
nom divadle Banská Bystrica. 

Koniec tohto roka plánujeme zakončiť po-
sedením dňa 28. decembra 2022, na ktorom 
okrem blahoželania jubilantom, Vás čaká 
občerstvenie a zábava, na ktorú Vás srdečne 
pozývame. Tešíme sa na stretnutie s Vami.

S  pozdravom a  prianím pevného zdra-
via, božieho požehnania, príjemného 
prežitia vianočných sviatkov a  všetkého 
dobrého v novom roku 2023 ostáva Vaša 

Anka Zeleňáková, Maška Segéňová  
a ostatní členovia výboru ZO JDS

17



Folklórna skupina Jaročan po „pandemic-
kej“ prestávke obnovila činnosť. Svojím 
pôsobením sa snaží prispievať k  zacho-
vávaniu ľudových tradícií našej obce aj 
miestneho regiónu Ponitria.

V júni sa uskutočnil VIII. ročník podu-
jatia Folklórny deň v Jarku pod záštitou 
Obce Jarok. Do programu sme prispeli 
novými piesňami a  tancom z  regiónu. 
Najväčším ocenením bol potlesk obe-
censtva, bohatá účasť a  veľká spokojnosť 
publika. 

Svojím vystúpením a  piesňami sme 
prispeli k dobrej nálade na nitrianskych 
Dožinkových slávnostiach, kde sme 
účinkovali aj v  dožinkovom sprievode 
mestom. 

Medzihraničnú spoluprácu sme utu-
žovali medzi obcou Jarok a  vinárstvom 
„Dvůr pod starýma horama“ v Boršiciach 
na Morave na podujatí „Šlapaní hroznů 
dívčí nohou“. Piesňami a  tancami s  vi-
nárskou tematikou sme veľmi príjemne 
prispeli k dobrej nálade celého podujatia 
a v súťažiach spojených s podujatím – šla-

Z činnosti záujmových organizácií

Folklórna skupina JAROČAN
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pání hroznů, bez mlyna, bez prešu, len 
s  bosými dievčenskými alebo „ženský-
mi“ nohami. V súťaži rozhodovalo vypité 
množstvo a  rýchlosť. No úplným favori-
tom sme boli v  pití pol litra burčáku na 
čas. Úplným víťazom v tejto kategórii bol 
náš člen skupiny Samuel Bozáň, ktorý vy-
pil burčák za 4 sekundy. 

Na účinkovanie a  reprezentáciu obce 
máme len tie najkrajšie spomienky.

V  roku 2022 sme boli úspešní v  poda-
ní projektu „Zariadenie priestorov spo-
ločenskej miestnosti Folklórnej skupiny 
Jaročan“ v budove starej fary cez Miestnu 
akčnú skupinu VITIS z  Nitrianskeho sa-
mosprávneho kraja. 

V  uplynulom období nás zasiahli aj 
smutné správy. Rady našej folklórnej sku-
piny navždy opustili pán Jaroslav Švihorík 
a pán Jozef Ďurík. V dobrom spomíname. 
Navždy ostanú v našich srdciach. 

S  prianím príjemného prežitia vianoč-
ných sviatkov a všetko dobré, najmä pev-
né zdravie do nového roku 2023 vám praje 
Folklórna skupina Jaročan.

  Jozef Tököly,  predseda skupiny

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Zariadenie priestorov spoločenskej miestnosti 
Folklórnej skupiny Jaročan 
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Blíži sa koniec roka 2022, je treba bi-
lancovať. Celý rok 2022 bol poznačený 
pandémiou COVID-19, ktorý nás strašil 
a napádal svojou silou. Ani našu spevácku 
skupinu Íreckí seniori neobišiel a praktic-
ky všetci sme boli pozitívni. Z  toho dô-
vodu sme sa nemohli zúčastňovať na všet-
kých akciách, na ktoré sme boli pozvaní. 

Napriek tomu sa nám v auguste podarilo 
zúčastniť sa na akcii „Spievajže si ...“, ktorá 
sa konala dňa 31. júla 2022 v Rišňovciach. 

Išlo o okresnú prehliadku, na ktorej vystú-
pilo sedem folklórnych súborov.

Tak ako každý rok, aj v tomto roku sme 
sa zúčastnili na folklórnom dni Deň Fol-
klóru vo Vrábľoch s podtitulom „Udržia-
vajme si dedičstvo našich predkov“, ktorý 
sa konal dňa 27. augusta 2022. Na tejto ak-
cii sa zúčastnilo veľa speváckych súborov, 
ktoré vytvorili dobrú náladu po celý deň.

Obe podujatia, na ktorých sme vystúpili, 
boli realizované s podporou Nitrianskeho 

samosprávneho kraja, za účasti jeho pred-
sedu pána Milana Belicu.

Íreckí seniori želajú občanom našej obce 
Jarok požehnané vianočné sviatky a šťast-
ný nový rok 2023. 

Sidónia Náhlovská, 
členka súboru 

Z činnosti záujmových organizácií

Íreckí seniori
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Vážení čitatelia!
Tak, ako to už zvykom býva, aj v decem-
brovom vydaní časopisu Náš Jarok sa 
k  vám prihovorí Poľovnícka spoločnosť 
Jarok s činnosťou, ktorá sa nám podarila 
za posledné mesiace. Hlavnou prioritou, 
okrem starostlivosti o  revír, bolo v  po-
slednej dobe zveľadenie objektu Poľovný 
dom Šarina. Okrem úpravy okolia sa za-
bezpečili skladovacie priestory a dokonči-
li stavebné práce. Všetky tieto práce sme 
chceli stihnúť do konca augusta, keďže 3. 
septembra sme v objekte poľovného domu 
usporiadali v  spolupráci s  obcou Jarok 
kultúrno-spoločenské podujatie s názvom 

Rozlúčka s  letom. Táto akcia začala súťa-
žou vo varení gulášu, ktorej sa zúčastnilo 
21 tímov. Po úspešnom vyhodnotení gu-
lášov, nasledoval hlavný program, ktorým 
bol hudobný koncert skupiny Modus, 
Kochanski a  Juraja Zaujeca. O  úspešné 
zakončenie sa postaral DJ Wito, ktorého 
hudba nás sprevádzala až do samého kon-
ca. Touto cestou by sme sa chceli poďako-
vať všetkým zúčastneným a najmä spon-
zorom, ktorí nám pomohli v zrealizovaní 
takéhoto podujatia a taktiež vecne prispeli 
do tomboly.

Jesenné obdobie sme odštartovali podu-
jatím s názvom Farbiarske skúšky duričov, 

ktoré sa u nás konali historicky prvýkrát. 
Aby sme čitateľom priblížili, čo takéto 
skúšky vôbec sú... Poľovníci sa okrem 
starostlivosti o náš revír, venujú aj výcvi-
ku poľovných plemien psov. Na týchto 
skúškach museli psy zvládnuť dohľadáva-
nie zvery na predpísanú vzdialenosť 600 
krokov. Takýmito skúškami sa overujú 
zručnosti psov a to, či bol ich doterajší vý-
cvik dostatočný na to, aby sa stali verným 
spoločníkom každého poľovníka.

Keďže prichádza zima, poľovníci začali 
rozvážať krmivo pre lesnú zver. V  zim-
ných mesiacoch je pohyb zvierat omno-
ho intenzívnejší tým, že musia vyhľadávať 
potravu. Preto by sme chceli apelovať na 
všetkých vodičov prechádzajúcich cez les 
smerom do Jarku, aby boli opatrní a aby 
predchádzali stretu áut so zverou. Pokiaľ 
takáto situácia nastane, prosíme o privo-
lanie polície, ktorá následne kontaktuje 
poľovníkov. Chceme upozorniť, že pri-
vlastnenie zrazenej zveri sa považuje za 
trestný čin pytliactva. Pre poľovníkov je 
prioritou ochrana zveri, no strety mo-
torových vozidiel so zvieratami sa často 
končia vážnymi zraneniami. Preto prosí-
me o  zvýšenú opatrnosť, aby sme prežili 
sviatky v pokoji, bez dopravných nehôd.

Na záver tohto článku vám chceme po-
priať pokojné prežitie sviatkov a  šťastný 
nový rok 2023.
       Martin Gálik,

kandidát Poľovníckej spoločnosti Jarok

Poľovnícka spoločnosť  
Jarok

Z činnosti záujmových organizácií
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Na záver roka pripadá zhodnotiť, čo sa be-
hom ostatných dvanástich mesiacoch po-
darilo, čo menej podarilo a tiež spomenúť 
udalosti, ktoré sme zorganizovali alebo na 
nich reprezentovali obec. A k tomu pridá-
me plán na začiatok budúceho roka.

Dňa 27. mája 2022 sa v Kultúrnom dome 
v  obci Lehota konala odborná degustácia 
a  oceňovanie vín pod názvom Šampión 
vín MAS VITIS 2022. Do súťaže sa mohli 
prihlásiť vinári, ktorí pôsobia na území 
regiónu MAS VITIS a v roku 2022 získa-
li na vinárskych súťažiach zlatú medailu. 
Vinári z  našej obce prihlásili celkovo 10 
vín – 3 biele a 7 červených. Celkovo bolo 
prihlásených 35 bielych vín, 20 červených, 
5 ružových a 3 sladké vína. Najlepší výsle-
dok z  jarockých vín dosiahol Miloš Gála 
s  veltlínskym zeleným a  rodina Hrnková 
tiež s  veltlínom, ktorí boli vo finálovom 
rozstrele o šampióna bielych vín.

Poslednú májovú nedeľu Vinohradnícky 
spolok Stará Hora Jarok (VSSH) zorgani-
zoval posvätenie vinohradov. Udalosť sa 
konala vo vinohradoch nad obcou pri so-
che sv. Urbana. Posvätenie viedol dekan 
našej farnosti Peter Klech. Súčasťou bol 
hudobný sprievod a klasické občerstvenie 
pre prítomných – pagáče a víno.

Počas ďalších mesiacov bolo potrebné sa 
venovať hlavne vinohradníckym prácam, 
chemickej a  biologickej ochrane viniča. 
Aplikácia ochrany proti prezimujúcim 
škodcom bola v  máji už dávno za nami 
a  nastupoval čas ochrany proti múčnatke 
a perenospóre, a neskôr na jeseň aj prípad-
ne proti hnilobe. Leto bolo opäť nadprie-
merne teplé, čo mohlo spôsobiť problémy 
mladej výsadbe, ale taktiež vyschnutie sta-
rých koreňov, ktoré boli oslabené choro-
bou, alebo mali narušený koreňový systém.

Pre obdobie vinobrania spolok zabezpe-
čuje stráženie viníc proti náletom škorcov, 
ktoré vedia behom pár minút skonzumo-
vať nezanedbateľnú časť úrody. Komu sad-
nú na vinič, bude mať hrozna akurát tak 
na burčák. Tento rok bolo stráženie priam 
heroický výkon, keďže strážnik pán Oto-
kar Zaujec bol v službe len sám a nemal sa 
s kým striedať, ako bolo doteraz zvykom. 
Na problém so škorcami zareagovalo aj 
Ministerstvo životného prostredia, ktoré 
udelilo výnimku na povolenie obmedze-
nej streľby do veľkých kŕdľov v období do 
konca októbra, mimo chránených vtáčích 
území. Po ukončení vinobrania zasadol aj 
výkonný výbor VSSH. Výbor presvedčil 

aktuálneho predsedu Vladimíra Baka, aby 
pokračoval ďalej na tejto pozícií a za to mu 
patrí veľká vďaka.

Priebeh počasia vyhovoval viac niekto-
rým odrodám. Jednou z  nich bolo sväto-
vavrinecké, ktorého úrodu si pochvaľovalo 
viacero členov spolku. Aj toto sme zhodno-
tili a predebatovali na Požehnaní mladých 
vín, ktoré sa konalo v sobotu 19. novembra 
v  zrekonštruovanej pivnici pod starou fa-
rou. Po požehnaní nasledovala ochutnáv-
ka. Záver patrí plánu a  ten je opäť zorga-
nizovať verejnú výstavu vín. Po trojročnej 
pandemickej prestávke sa uvidíme v marci 
2023 na odbornej a následne aj na verejnej 
degustácii.

Ing. Lukáš Ďurfina, PhD., člen VSSH

Rok 2022 vo vinici a pivnici
Z činnosti záujmových organizácií
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Sezónu 2021/2022 ukončilo futbalové 
mužstvo mužov FC 31 Jarok na 12. mieste 
v 6. lige ObFZ Nitra, čím sme si zabezpečili 
právo účasti i  v  novej sezóne tejto súťaži, 
ktorá bola po jej reorganizácii premenova-
ná na 7. ligu ObFZ Nitra. 

V  letnej prestávke z  mužstva mužov 
odišli: brankár Juraj Šíma – AC Nitra, hráči 
– René Víglašský – ŠK Nevidzany, Marek 
Blanár – Združenie FC Výčapy - Opatovce, 
Endre Zsebi – FC MOSAP Klasov, Viktor 
Kocian - Združenie FC Výčapy - Opatovce 
a Daniel Reha – ŠK Veľké Zálužie. Futbalo-
vú kariéru sa rozhodli ukončiť alebo preru-
šiť – Patrik Finta a Juraj Habdák. Funkciu 
trénera mužstva FC 31 Jarok ukončil Patrik 
Andrášik, v  súčasnosti trénuje Združenie 
FC Výčapy - Opatovce.

Mužstvo mužov sme postupne doplnili 
o  týchto hráčov: Filip Bíro, Peter Sklenár 
a Patrik Križan – ŠK Veľké Zálužie, Mar-
tin Kajanovič – OŠK Lipová, Šimon Duša 
– čermánsky FK Nitra, Peter Paller – FK 
Janíkovce, Oleksander Bazhora – TJ Druž-
stevník Dyčka. Okrem uvedených hráčov 
v mužstve mužov v novej sezóne pokračo-
vali: brankári – Lukáš Vlček a Tomáš Ďur-
fina, hráči: Martin Zeleňák, Ľubo Šimko, 
Andrej Maťo ml., Michal Bakoš, Marek 
Bédi, Adam Hlinka, Martin Gáth, Róbert 
Lámoš, Tomáš Labuda, Rastislav Tököly, 
Ľuboš Patúc, Ivan Martiš a Adam Habdák. 
Funkciu trénera prevzal Patrik Bango st. 
Cieľom pre toto nové mužstvo, z  dôvodu 
výmeny viacerých hráčov, je jeho konso-
lidácia a  udržanie futbalu mužov v  obci 
Jarok.

Práve skončená jesenná časť sezóny 
2022/2023 dokonale preverila jednotlivých 
hráčov a  celé mužstvo, ktoré je priebežne 
na 15. mieste. V zimnej príprave sa pokú-
sime mužstvo doplniť o nových hráčov, vy-
konáme kvalitnú zimnú prípravu a v jarnej 
časti sezóny zabojujeme o udržanie v 7. lige 
ObFZ Nitra. Mužstvo mužov sa v  rámci 
zimnej prípravy zúčastní i tradičného via-
nočného futbalového turnaja v  Mestskej 
športovej hale Nitra, ktorý tradične orga-
nizuje ObFZ Nitra pre mužstvá 5. – 8. ligy 
okresov Nitra, Šaľa a Zlaté Moravce.

Prípravné zápasy v mesiaci február a za-
čiatkom marca plánujeme odohrať po do-
hovore so súpermi na umelej tráve v  Šali 
alebo v Nitre.

V mládežníckych mužstvách sa nám zá-

sluhou trénerov, hráčov a ich rodičov v pia-
tich odohraných turnajoch darilo celkom 
dobre. V  kategórii prípraviek U11 ObFZ 
Nitra je prihlásených 38 mužstiev. Z dote-
raz odohraných 19 zápasov naše mužstvo 
8x vyhralo, 8x remizovalo, 3x prehralo a so 
skóre 37 : 20 a ziskom 32 bodov je priebež-
ne na 12. mieste. O tento výsledok sa posta-
rali títo hráči: Matúš Novák, Šimon Novák, 
Dominik Smolárik, Tobias Chrenko, Ma-
rek Tököly, Benjamín Tóth, Matias Gála, 
Filip Poláš, Samuel Hlinka, Tomáš Nosek, 
Marko Ježík, Dominik Pintér, Šimon Zu-
zik, Martin Kukla a Peter Paller ml. Tréne-
rom – vedúcim mužstva je Eduard Novák. 
Do prípravy tohto mužstva sa aktívne za-
pájajú i rodičia – Marek Tököly st., Martin 
Smolárik a Marian Gíret. 

V  kategórii prípraviek U9 ObFZ 
Nitra je prihlásených 30 mužstiev. 
Z  doteraz odohraných 17 zápasov 
naše mužstvo 11x vyhralo, 3x re-
mizovalo a 3x prehralo a so skóre  
46 : 18 a ziskom 36 bodov je prie-
bežne na 6. mieste. O tento výsle-

dok sa postarali títo hráči: Timotej Bosák, 
Teodor Tehlár, Samuel Dlhý, Maxim Rácek, 
Maximilián Janás, Tomáš Szabó, Alex Zele-
ňák, Michal Kukla, Michal Maťo, Sebastián 
Nosek, Marko Paller, Patrik Szalai, Erik Ze-
leňák, Peter Novák, Samuel Ölvecký, Matej 
Janiga a  Filip Čičo. Trénerom mužstva je 
Ondrej Bosák. V  príprave tohto mužstva 
trénerovi aktívne pomáha Tomáš Szabó st.

V  zimnej príprave v  uvedených mládež-
níckych mužstiev sa budeme sústrediť na 
praktickú a  taktickú hernú činnosť hráčov 
a na odohranie prípravných zápasov.

Valné zhromaždenie futbalového klubu za 
rok 2022 je plánované 4. februára 2023, na 
ktorom vyhodnotíme činnosť klubu v uply-
nulom roku a stanovíme si úlohy a ciele na 
rok 2023. 

Šport

Činnosť futbalového klubu FC 31 
v druhom polroku 2022

Lukáš Vlček

Martin Zeleňák

Adam Hlinka

Tomáš Labuda

Patrik Križan

Ľuboš Šimko

Filip Bíro

Andrej Maťo

Adam Habdák

Tomáš Ďurfina

Marek Bédi

Šimon Duša

Peter Sklenár

Robert Lamoš

Patrik Bango

Martin Kajanovič

Ivan Martiš

Martin Gáth

Peter Paller

Michal Bakoš

Ľuboš Patúc

Rasťo Tököly

Olexander Bazhora

Mužstvo mužov
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Valné zhromaždenie futbalového klubu 
za rok 2022 je plánované 4. februára 2023, 
na ktorom vyhodnotíme činnosť klubu 
v  uplynulom roku a  stanovíme si úlohy 
a ciele na rok 2023. 

Výkonný výbor klubu v uplynulom ob-
dobí pracoval v  zložení: prezident klubu 
- Ing. Jaroslav Bako, viceprezident klubu 
- Jozef Labuda, ekonóm klubu - Ing. Pat-
rik Bakyta, tajomník klubu - Ing. Miloš 
Vöröš, členovia klubu - Andrej Maťo st., 
Ing. Martin Zeleňák, Ing. Tomáš Labuda, 
Rado Lidaj a Vladimír Vereš. 

Dozorná rada klubu pracovala v zložení: 
Patrik Zabák – predseda rady, Ľubomír 
Šimko - člen rady a Michal Bakoš - člen 
rady. 

Bez podpory obce Jarok, hlavného 
sponzora klubu Ing. Jaroslava Wittnera 
- firma Wittner Haus, ale i  spolupráce 
s  Poľnohospodárskym družstvom Ja-
rok, firmami ZANOTRANS, LABUDA-
MONT, INFA, SEZAMA, NIROTECH, 
REMONTPLAST, Nosek RST, ASPRA-
FRA, BOSO, BOBSTAV, BIDELNICA, 
KOPREV a ďalšími priaznivcami a sym-
patizantmi, by futbal v našej obci neexis-
toval.

I v ďalšom období máme záujem vylep-
šovať podmienky pre šport so zameraním 
na futbal, a to skvalitňovaním existujúcej 
infraštruktúry, náborom nových hráčov 
z  radov mládeže a  skvalitňovaním od-
bornej prípravy hráčov.

V  závere roka futbalový klub v  spolu-
práci s miestnou organizáciou červeného 
kríža v Jarku pripravuje Silvestrovskú zá-
bavu, na ktorú Vás všetkých srdečne po-
zývame.

Týmto sa chcem poďakovať všetkým 
hráčom, rodičom prípraviek, funkcioná-
rom klubu, sponzorovi, starostovi obce Ja-
rok, poslancom obecného zastupiteľstva, 
ale i ostatným priaznivcom a sympatizan-
tom za podporu a  pomoc pri propagácii 
futbalu v našej obci a okrese.

V novom roku 2023 nám všetkým pra-
jem pevné zdravie, šťastie a radosť zo spo-
ločne dosahovaných výsledkov.

Ing. Jaroslav Bako,
prezident futbalového klubu
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